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*3779472* 

Het provinciehuis is vanaf 
het centraal station bereik-
baar met stadsbus, lijn 1 en 
11, halte Provinciehuis, met 
de NS Zonetaxi en met de 
OV-fiets. 

Datum 

24 februari 2015 

Ons kenmerk 

3779472 

Uw kenmerk 

- 

Contactpersoon 

Team biobased economy, 

W. Maaskant 

Telefoon 

(073) 680 83 48 

E-mail 

wmaaskant@brabant.nl 

Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 5 februari 2015, ingekomen op 5 februari 2015, heeft u namens 

de SP fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Het Rathenau-instituut (blz 169) pleit ervoor om de politieke prioritering 
van de waardepiramide tot grondslag van het beleid te maken. Hoe staat het 
College van GS hier tegenover en in welke mate ligt deze waardepiramide 
ook nu al ten grondslag aan het beleid? 
Antwoord: De waardepiramide is uitgangspunt van het provinciale beleid op 

gebied van de biobased economy, zoals vastgelegd in de Energieagenda en 

de Agenda biobased economy Zuidwest Nederland:  “Agro meets Chemistry” 
(Biobased Delta) 

 
2. Het Rathenau-instituut (blz 172) pleit ervoor de landbouw te 
verduurzamen, met name door het landbouwsysteem minder afhankelijk te 
maken van fossiele brandstoffen en door naar minder verspillende vormen 
consumptie te streven (vlees). Hoe staat het College van GS hier tegenover en 
in welke mate ligt deze waardepiramide ook nu al ten grondslag aan het 
beleid? 
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Antwoord: Duurzaamheid is een belangrijk  thema binnen de provinciale Agro- 

food agenda. Ketens sluiten (circulaire economie) en innovatie ten behoeve van 

een  duurzamere en vernieuwende agrofood sector is uitgangspunt van dit 

beleid. Uitgaande van deze principes maakt de waardepiramide onderdeel uit 

van dit beleid.  

 
3. Het Rathenau-instituut (blz 172) pleit voor een brede inzet op zaken als 
lokale ontwikkeling, mensenrechten en sociale rechtvaardigheid, en op zaken 
als Land Use Change. In hoeverre spelen deze overwegingen bij 
geïmporteerde biomassa een rol in het Brabantse Biobased Economy – beleid 
en de daarop gebaseerde praktijk? 
Antwoord: Uitgangspunt van het provinciale beleid is optimaal gebruik maken 

van lokale beschikbare biomassa, veelal reststromen van de landbouw. Mocht 

import van biomassa noodzakelijk zijn dan dient deze biomassa op een 

duurzame en verantwoorde wijze verkregen te worden. Hierin kan worden 

voorzien middels het instrument van certificering. 

 

4.  In hoeverre (Rathenau blz 176) baseert de Brabantse Biobased Economy 
zich op eerste generatie biobrandstoffen? Beschouwt uw College bijvoorbeeld 
suikerbieten als eerste generatiebrandstof? 

Antwoord: Het College zet niet in op de verwaarding van biomassa richting 

biobrandstoffen, maar heeft een focus op een hogere verwaarding richting 

chemie en materialen.  

 

5.  Het Rathenau-instituut (blz 179) onderscheid drie perspectieven over natuur 
en landbouw: een romantisch perspectief, een gebruikers- en een 
controleperspectief. Het Instituut adviseert de overheid om het door haar 
gekozen perspectief expliciet en helder neer te zetten, zodat er een zinvol 
publiek debat ontstaat. In hoeverre herkent uw College zich in deze 
aanbeveling? 
Antwoord: Ja, het College herkent zich in deze aanbeveling. 

 

6.  Het Rathenau-instituut onderscheidt (blz 180) twee scenario’s. In het ene 
scenario wordt biomassa grootschalig uit verschillende delen van de wereld 
ingevoerd. Het andere scenario betreft een nationaal en Europees 
georienteerde ontwikkeling op basis van biomassa uit Europa. Heeft uw 
College een politieke voorkeur voor een van beide scenario’s en hoe krijgt die 
voorkeur dan in praktijk vorm? 

Antwoord: Hiervoor verwijzen wij u naar het antwoord bij vraag 3. 
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7.  In hoeverre ligt er aan de Brabantse biobased economy een weloverwogen 
landbouwbeleid ten grondslag? Is er zicht op hoe weloverwogen de praktijk is 
bij het telen van Biobased Economy-gewassen? In hoeverre ziet uw College 
hier een provinciale taak? 

Antwoord: De provincie heeft geen beleidstaak ten aanzien van de landbouw. 

De ambities van de provincie m.b.t. biobased economy zijn dan ook niet door 

vertaald naar landbouwbeleid en vice versa. In de praktijk bepaalt de markt 

waar en welke gewassen worden geteeld. 

 

 

 

 
 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
 
Voorzitter, Secretaris, 

 

 


